

No. 14668. INTERNATIONAL COVENANT ON CIVIL AND POLITICAL RIGHTS. ADOPTED BY THE GENERAL ASSEMBLY OF THE UNITED NATIONS ON 16 DECEMBER 1966<sup>1</sup>

N° 14668. PACTE INTERNATIONAL RELATIF AUX DROITS CIVILS ET POLITIQUES. ADOPTÉ PAR L'ASSEMBLÉE GÉNÉRALE DES NATIONS UNIES LE 16 DÉCEMBRE 1966<sup>1</sup>

RATIFICATION

*Instrument deposited on:*

24 January 1978

GUINEA

(With effect from 24 April 1978.)

With the following declaration:

[TRANSLATION — TRADUCTION]

In accordance with the principle whereby all States whose policies are guided by the purposes and principles of the Charter of the United Nations are entitled to become Parties to covenants affecting the interests of the international community, the Government of the Republic of Guinea considers that the provisions of article 48, paragraph 1, of the International Covenant on Civil and Political Rights<sup>2</sup> are contrary to the principle of the universality of international treaties and the democratization of international relations.

*Registered ex officio on 24 January 1978.*

RATIFICATION

*Instrument déposé le :*

24 janvier 1978

GUINÉE

(Avec effet au 24 avril 1978.)

Avec la déclaration suivante :

«Se fondant sur le principe selon lequel tous les Etats dont la politique est guidée par les buts et principes de la Charte des Nations Unies ont le droit de devenir Parties aux pactes qui touchent les intérêts de la Communauté internationale, le Gouvernement de la République de Guinée estime que les dispositions du paragraphe premier de l'article 48 du Pacte international relatif aux droits civils et politiques<sup>2</sup> sont en contradiction avec le principe de l'universalité des traités internationaux et avec celui de la démocratisation des relations internationales.»

*Enregistré d'office le 24 janvier 1978.*

<sup>1</sup> United Nations, *Treaty Series*, vol. 999, p. 171, and annex A in volumes 1007, 1008, 1022, 1026, 1031, 1035, 1037, 1038, 1039, 1057 and 1065.

<sup>2</sup> *Ibid.*, vol. 999, p. 171.

<sup>1</sup> Nations Unies, *Recueil des Traités*, vol. 999, p. 171, et annexe A des volumes 1007, 1008, 1022, 1026, 1031, 1035, 1037, 1038, 1039, 1057 et 1065.

<sup>2</sup> *Ibid.*, vol. 999, p. 171.